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Trafiknämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2023-10-19, § 21 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 19 oktober 2023 kl. 16.30–17:00  
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justering Måndagen den 30 oktober 2023 §§ 1-8, 14-17, 19, 20, 24 

   

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 19 oktober 2023, §§ 9-13, 18, 21-23 

  

 

Lars Strömgren Jonas Nilsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Lars Strömgren (MP), ordföranden  

 

Ulf Walther (S)  

Berit Nyberg (S)  

Irene Dolk Castellanos (S)  

Tobias Johansson (V)  

Jonas Nilsson (M)  

Anders Lindman (SD)  

Sara Svanström (L)  

Markus Berensson (C)  

Hamid Ershad Sarabi (C)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Torbjörn Erbe (M) för Dennis Wedin (M),  

 vice ordföranden  

Jimmy Lindgren (S) för Johan Ekegren (S) 

Joel Höglund (V) för Katja Jassey (V) 

 
Ersättare: 

Björn Erdal (S)  

Agneta Sundberg (V) §§ 1-12 

Ludvig Tornberg (M)  

Robert Westerlund (SD)  

Linn Bessner (C)  

Destiny Zandi Lindgren (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunilla Glantz, Henrik Axelsson, Sara Bergendorff, 

Niklas Domeij, Ulrika Falk, Anna Green, Elisabet Munters, 

nämndsekreteraren Alva Matsdotter och borgarrådssekreteraren Helena 

Cullemo samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-7. 
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 § 21 
Nya kategorier och avgifter i taxa för upplåtelse av 
offentlig plats med polistillstånd. Reklamobjekt utan 
koppling till nyttigheter 
Dnr T2023-01766 

Beslut 

Trafiknämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

1) Trafiknämnden godkänner för egen del kontorets förslag till 

nya kategorier och avgifter i taxa för upplåtelse av offentlig 

plats med polistillstånd, i enlighet med tjänsteutlåtandet 

samt tillhörande bilaga 1. 

 

2) Trafiknämnden hemställer till kommunfullmäktige att 

fastställa kategorierna och avgifterna i enlighet med 

förslaget att gälla från och med 1 februari 2024. 

 

3) Trafiknämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen.  

 

Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2023. 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Lars Strömgren (MP), Ulf Walther m.fl. (S), 

Tobias Johansson m.fl. (V), Anders Lindman (SD) och Sara 

Svanström (L) föreslår (se beslutet). 

 

2) Jonas Nilsson m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 

a. Att delvis bifalla förslaget till beslut 

b. Att därutöver anföra: 

 

Efter de många turerna kring lånecykelsystemet behöver vi 

först och främst slå fast det som under de senaste månaderna 

blivit uppenbart för många – det var en dålig lösning - 

systemet fungerade inte och liknande misstag får inte 

upprepas. Det är varken att ta ansvar för stockholmarnas 

säkerhet eller skattemedel. 

I samband med beskedet om att avtalet om lånecyklarna sades 

upp, var det en märklig U-sväng från trafikborgarrådet att 

först uttala att tillhörande reklamvitriner skulle tas bort från 

stadens gator, men att sedan ändra sig till att de skulle få sitta 

kvar. Detta skapade förvirring, och skapar också frågetecken 
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kring varför reklamskyltarna ska vara kvar när den nytta som 

de skulle medfinansiera inte längre fanns tillgängliga till 

stockholmarna. Det skickar en dålig signal till företag och 

aktörer att staden tog lång tid på sig att agera när avtalet inte 

följdes, och sedan låter reklamvitrinerna sitter kvar trots att 

avtalet är avslutat.  

Med detta sagt och givet att ett nytt utredningsarbete görs för 

ett kommande hyrcykelsystem, välkomnar vi att 

reklamvitrinerna som kopplades till det hävda 

lånecykelsystemet nu tas ut en högre avgift. Detta sätter 

fingret på att det finns mer att vinna för skattebetalarna på att 

skapa bättre ordning och reda i hur man hanterar reklam på 

stadens gator och torg. 

Vi ställer oss frågande till huruvida det egentligen är 

ekonomiskt eller politiskt motiverat att hela 50 procent av vad 

vitrinerna visar även fortsättningsvis ska vara 

stadsinformation. Staden hade kunnat få mer intäkter av att 

visa mindre stadsinformation – pengar som hade kunnat gå 

till att finansiera viktig verksamhet. 

Det behövs ett större häv i hur Stockholms stad arbetar med 

tillstånd för reklamvitriner. Det finns olika aktörer på 

marknaden, och det ligger i skattebetalarnas intresse att ta 

tillvara på det intresse som finns för att visa reklam på stadens 

mark. Det är rimligt att det inte bara ska vara kopplat till att 

erbjuda annan nytta, för att få visa reklam. Men detta beslut 

pekar på att det behövs ett tydligare arbetssätt för hur man 

väljer rätt aktör och att det ska vara rättvisa 

konkurrensvillkor. Allt som allt behövs mer ordning och reda 

vad gäller upplåtande av reklamobjekt. Allt annat är orättvist 

gentemot stockholmarnas skattepengar och oseriöst för en 

storstad. 

3) Markus Berensson m.fl. (C) föreslår att nämnden beslutar 

enligt följande: 

a. Att delvis bifalla förslaget till beslut 

b. Att sänka andelen stadsinformation på 

reklamvitrinerna från 50 till 25 procent 

c. Att därutöver anföra: 

 

Stadsinformation på reklamvitriner är varken ett träffsäkert, 

tillgängligt eller kostnadseffektivt sätt att kommunicera till 

stockholmarna. När Sweco, på uppdrag av Trafikkontoret, 

genomförde en utvärdering av digitala reklamvitriner i 

stadsmiljön visade det sig att endast ett fåtal av deltagarna i 

studiens fokusgrupper hade reflekterat över att Stockholm 
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stad använder reklamvitrinerna för att sprida information. 

Varken experter eller medborgare ansåg att reklamvitriner 

skulle vara en självklar eller seriös källa för stadsinformation. 

”Det är inte där jag letar efter information. De flesta utgår nog 

från att det är ett kommersiellt budskap” menade en av 

deltagarna. 

 

Enligt stadsledningskontoret är det fullt möjligt att öka 

intäkterna genom att sänka andelen stadsinformation på 

reklamvitrinerna. Det är upp till politiken att bestämma. I 

Centerpartiets budgetreservation sänker vi andelen 

stadsinformation från 50 till 25 procent för att finansiera 

viktiga satsningar. Det borde finnas bred enighet kring att 

förbättra effektiviteten och nyttan av reklamvitrinerna för 

stadens invånare, speciellt i dessa svåra ekonomiska tider. 

Beslutsgång 

Ordföranden Lars Strömgren (MP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag som stöds 

av ordföranden Lars Strömgren (MP), Ulf Walther m.fl. (S), Tobias 

Johansson m.fl. (V), Anders Lindman (SD) och Sara Svanström (L) 

Reservation 

Jonas Nilsson m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

Markus Berensson m.fl. (C) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Alva Matsdotter 

 


